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Datum : 26 april 2022
Ons kenmerk : 500904 JB/MJ
Betreft : Ondernemersvereniging Skarsterlan

Geachte heer Van Beek,

Namens de leden van de Ondernemingsverenigingen OVS (circa 370 leden), WBL (ruim
100 leden) en ONG (ruim 100 leden) vragen wij uw aandacht voor het volgende.

In de Gemeente De Fryske Marren zijn ruim 5.000 bedrijven gevestigd (bron: website van de
gemeente). Deze bedrijven behoren vooral tot het midden- en kleinbedrijf. Circa 10% van de
bevolking van onze gemeente is ondernemer.

hebben kennisgenomen van het eindverslag van mevrouw T. Willemsma, de informateur.
De informateur heeft in haar verslag (pagina 9) een overzicht opgenomen van de belangrijkste
speerpunten voor de komende bestuursperiode. De volgende punten worden genoemd:

wonen (inclusief sociale huur);
ruimtelijke vraagstukken in relatie tot het behoud van het open landschap;
aandacht voor de mensen en de menselijke maat (armoede, zorg, minima, hogere lasten,
schulden, gezondheid enzovoort);
duurzaamheid/energietransitie;
veenweidegebied;
natuur;
jongeren;
brüsplak;
Fries;
communicatie met inwoners.



Ondanks het grote aantal ondernemers wordt in het eindverslag van de informateur met geen
woord gerept over het belang van de ondernemers van onze gemeente.

Het MKB vormt de economische ruggengraat van de gemeente en het is dan ook van eminent
belang dat de politiek haar oor ook bij de ondernemers te luister legt.

De ondernemingsverenigingen pleiten ervoor dat aandacht wordt besteed aan de volgende
vraagpunten:

1. Behoud en zo moaelijk uitbreiden van werkoelecienheid
In Nederland is sprake van een overspannen arbeidsmarkt. Om een goede positie te
behouden op de arbeidsmarkt dient De Fryske Marren een aantrekkelijk gebied te zijn,
zowel met betrekking tot wonen, recreëren en scholing. De ondememingsverenigingen
sluiten zich dan ook aan bij het uitgangspunt dat er flink moet worden ingezet op het
realiseren van goede en betaalbare woonruimte. De ondernemingsverenigingen
benadrukken dat gestimuleerd moet worden een goede samenwerking tussen scholen en
ondernemers om goede vakmensen op te leiden en voor de regio te behouden.

2. Vestig i ngs^mpgelij khede n
Op dit moment is er vrijwel geen grond meer beschikbaar voor het vestigen van nieuwe
bedrijven/het verplaatsen van bestaande bedrijven.

Op de website van de gemeente zijn de huidige bedrijventerreinen op een kaart
weergegeven. Uit deze kaart blijkt dat er vrijwel geen kavels meer beschikbaar zijn. Om
bedrijven te behouden, is het dan ook van groot belang dat er voldoende kavels
beschikbaar komen.

Het is van belang voor veel ondernemers - met name uit het kleinbedrijf - dat zij bij het
bedrijfspand kunnen wonen. Dat wordt lang niet altijd mogelijk gemaakt. De
ondernemingsverenigingen pleiten ervoor dat de mogelijkheid om te kunnen wonen bij
het bedrijf wordt verruimd. Dat kan ook de kwaliteit van de terreinen bevorderen. Wonen
bij het bedrijf bevordert de veiligheid; wonen bij het bedrijf bevordert de uitstraling.

De ondernemingsverenigingen hebben gemerkt dat het uitbreiden bij de kleinere kernen
vrijwel onmogelijk is. In de optiek van de ondernemingsverenigingen is het aan te
bevelen ook in de kleinere kernen de mogelijkheden te verruimen. Dat bevordert de
leefbaarheid van de kleinere kernen voor de langere termijn.

Het creëren van nieuwe vestigingsplekken kan ook door het revitaliseren van bestaande
bedrijfsterreinen. Vanzelfsprekend worden initiatieven op dat gebied ook door de
ondernemingsverenigingen aangemoedigd.

Naast wonen bij de onderneming wordt ook aandacht gevraagd voor het uitgeven van
nieuwe ruime kavels. De vraag om grotere loodsen te kunnen bouwen neemt toe. Bij
wijze van voorbeeld de situatie op industrieterrein Lemsterhoek. Vanwege steeds groter
wordende boten en een tekort aan botenopslag bestaat er veel behoefte aan bouw van
grotere loodsen.



3. Infrastructuur
Een goede ontsluiting is van groot belang. Bij wijzigingen worden de
ondernemingsverenigingen te weinig betrokken. Vanwege verkeersveiligheid is er
bijvoorbeeld diverse malen voor gekozen om dorpen te voorzien van drempels of van
versmalling van wegen. Dat pakt soms niet goed uit. Het beperkt de bereikbaarheid van
de grotere bedrijven, bijvoorbeeld de hoofdingang van Douwe Egberts, Ketellapper in
Sintjohannesga, Spaans Babcock in Balk, Nagelhout in Bakhuizen, et cetera.

De ondernemingsverenigingen achten het ook van belang dat beter getoetst wordt welke
behoeften er bestaan ter zake infrastructurele werken. Dat geldt ook voor
bovenregionale/landelijke projecten, zoals onder andere de Lelylijn.

De ondernemingsverenigingen doen een beroep op de politiek om het belang van de
ondernemers voor De Fryske Marren nadrukkelijk te onderkennen en meer het contact
met de ondernemers op te zoeken.

Tot nadere toelichting bereid.

Met vriendelijke groet,
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